



တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လၢယုၤလံၤ၃၁သီ, ၂၀၂၀နံၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-20-69-11

မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ်တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: BGFသုးဖိတဂၤဖိၣ်ဆူၣ်
မၤတရီၤတပါဖိသၣ်တဂၤဖဲဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၣ်,လၢယုၤ ၂၀၂၀နံၣ်

တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ တဘျီတအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲ တၢ်မၤအသးလၢ အ---သဝီ, အ---ကရူာ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ် ဖဲလၢ
ယုၤ၁၀သီ, ၂၀၂၀နံၣ်န့ၣ်လီၤ. သုးခိးကီၢ်ဆၣ်(BGF)အသုးဖိတဂၤဖိၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဖိဖဲသုးမုၢ်ဖိ(မယံသီလ)လၢအသးန့ၣ်တပုၤ
တဂၤဖဲလိကီၢ်ဆၣ်သီခါဖျါတဖျါအပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤဘၣ်တၢ်ဆူၣ်ထီၣ်အိၣ်ဆူၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဒီးအဝဲဘၣ်ဒီးကူၤစါယါ
ဘျါအပူၤလီၢ် လၢအဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး ဒီးဘၣ်အိၣ်ဖဲန့ၣ်န့ၣ်သီညါန့ၣ်လီၤ. ပုၤမၤကမၣ်တၢ်တဂၤ ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်န့ၣ်အိၣ်ဖဲလၢယုၤ၁၁သီ. ဒီး
ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ခိးအိၣ်ဆူၣ်ကီၢ်ပယါပၤကီၢ်သုးလံာ်ဘၣ်ဆၣ်တၢ်သမံၤမိးဂ်ဝီလဲၤဝဲအသးကဘျါဒိမးန့ၣ်လီၤ.¹

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကထိၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကထိၣ်သးအကလုာ်	သ့ၣ်ထံးမုၢ်ခွါတၢ်မၤပယုၤထီၣ်ဒါဖိသၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးမုၢ်နံၤမုၢ်သီ	လၢယုၤ၁၀သီ, ၂၀၂၀နံၣ်
တၢ်ကထိၣ်သးတၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူာ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရၢၣ်)	အ---သဝီ, အ---ကရူာ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	နီၢ်ဘ---(မးဘ---)
သးနံၣ်	၁၃နံၣ်
မုၢ် ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ
ဟံၣ်ဖိဃီဖိအိၣ် တအိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖိးတၢ်မၤ	ကူဖဲသု(မယံသီလ)
တၢ်ဘျီတၢ်ဘါ	ဘုးဒး
တၢ်ဟံမုၢ်ဒါ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒုသဝီ	ခ---သဝီ, ထံသဘျုၣ်ထၣ်ကရူာ်, န့ၣ်လိကီၢ်ဆၣ်, မုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢလံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီတအံၤအပူၤန့ၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၣ်ဖဲလၢယုၤ ၂၀၂၀နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အိၣ်ဆူၣ်
လီၢ်ကဝီပုၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲမုၢ်တြၢ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအိၣ် လၢကညီဂ်ဝီ ခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG
လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂ်ဝီခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲ လီၢ်ကဝီပုၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ,
တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအိၣ်လၢ အဝဲနီၣ်ကစၢ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.
တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢတၢ်ကွဲးရဲပုၤအထီၣ်အိၣ်ဖဲပနီၣ်ကဝီအပူၤန့ၣ်မုၢ်ဝဲဒၣ်KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ပျားလှူအမေအာပယွဲတၢ်တကအဂ့ၢ်အကျိ				
မံ	လိာ်လၢ	သးကျိ/သးရၢၣ် / သးတြိ	အိၣ်သ့ၣ်လိာ်သးလိာ်ကျဲ / သးကလၢ	အိၣ်အမံးဒီးလိာ်လၢ
မဲၣ်က့ၢ်	သးဖိ	သးခိးကိာ်ဆၢ သးရၢၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၁၀၁၃)	ကတၢတံးသဝီ	သးရၢၣ်ခိၣ်စီလၢၣ်က့ၢ်

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိအကံၢ်အစီ

၁.ရဲပုးပုးနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤတဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

ပၤကီၢ်ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတကဒုးသ့ၣ်ညါယု(KHRGပျိပုၤပုၤမတၢ်ဖိ)တၢ်ဂ့ၢ်အံၤ ဖဲလၢယု ၁၂၀၀, ၂၀၂၀နံၣ် ဖဲယု လဲၤဆူ ဝၣ်သိခိၣ်သဝီ, န့ၣ်လိာ်ကိာ်ဆၢ လၢယကမၤနီၣ်မၤပၤ တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လၢအကတခါန့ၣ်လိာ်. ဝံၤလၢ ဟါလိာ်ခိၣ်န့ၣ်, ယဆဲးကျိးအ--- ကရၢၢ်ခိၣ် ဒီးအဝဲတဲယုလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအမုၢ်နံၤမုၢ်သီ မ့ၢ်ဖဲလၢယု ၁၀၀၀, ၂၀၂၀နံၣ်ဟါခိၣ်န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်လိာ်.

ဖဲလၢယု ၁၃၀၀, ၂၀၂၀နံၣ်န့ၣ် ယထံၣ်လိာ်ယသးဒီး ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထုၣ်ဖျဲးသးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သး ရၢၣ်နီၣ်ဂံၢ်-၁၀၂, သးဒု-၃ အသးခိၣ်န့ၣ်လိာ်. အဝဲဒုးန့ၣ်ယုလိာ်ပျံး ဒီးတဲလိာ်တၢ်ယုတၢ်ဂ့ၢ်လၢ ကရၢၢ်ခိၣ် ဒုးသ့ၣ်ညါတၢ် ယတဖၣ်န့ၣ်လိာ်. နဲလဲၣ်ဂ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိတနီၣ်အိၣ်လိာ်တၢ်ဒဲးဝဲအယိ ယဆဲးကျိးကဒီး သးဒု-၃ အသးခိၣ်ယု န့ၣ်လိာ်. ယလဲၤကဒီးဆူသီခါဖျၢၣ်ဒီးထံၣ်လိာ်သးဒီးသီခါဖးဒိၣ်န့ၣ်လိာ်.

(KHRG မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံက့ၢ်ဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမိၢ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လိာ်.)

၂.ကွဲးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတကဖၣ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမုၢ်အတီလၢကျဲဒဲလဲၣ်.

တၢ်ကဲထီၣ်သးအဆၢကတီၢ်သီခါဖးဒိၣ်အံၤအိၣ်ဖဲသီခါဖျၢၣ်အံၤန့ၣ်လိာ်.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိလၢလၢပျဲပျဲတက့ၢ်

ဟံၤဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိလၢလၢပျဲပျဲတက့ၢ်.

တၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်မၤတရီၤတပါဖိသၣ်အံၤ ကဲထီၣ်အသးဖဲလၢယု ၁၀၀၀, ၂၀၂၀နံၣ်ဟါလိာ်ခိၣ်န့ၣ်ရံၣ် ဖဲဟ--- သီခါ ဖျၢၣ်, အ---သဝီ, အ---ကရၢၢ်, န့ၣ်လိာ်ကိာ်ဆၢ, မုၢ်တြိာ်ကိာ်ရၢၢ်န့ၣ်လိာ်. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်မ့ၢ်ဝဲ ဖဲသ့မုၢ်ဖိ နီၢ် တ---လၢအသးနံၣ်အိၣ်၁၃နံၣ်, အိၣ်ဆိးဝဲဖဲဝ---သဝီ, ထံသဘျုၣ်ထၣ်ကရၢၢ်, န့ၣ်လိာ်ကိာ်ဆၢန့ၣ်လိာ်.

ပုၤမပယွဲတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ သးခိးကိာ်ဆၢ BGF အသးဖိမဲၣ်က့ၢ် အသးနံၣ်အိၣ်ဝဲ ၂၃နံၣ်ဒီးအိၣ်ဆိးဝဲဖဲ အ--- သဝီန့ၣ် လိာ်. အဝဲလိာ်မူဒါဖဲဘီကိၣ်ထၣ်တၢ်ကပသးကလၢဒီးအသးခိၣ်မ့ၢ်ဝဲသးဆူၣ်ခိၣ်ပိမဲၣ်စံၢ်န့ၣ်လိာ်. မဲၣ်က့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ် ဝဲသးဖိလၢအအိၣ်ဖဲသးရၢၣ်နီၣ်ဂံၢ်-၁၀၁၃, သးဒု-၁တၢ်ပၤအဖိလၢန့ၣ်လိာ်. BGF သးရၢၣ်နီၣ်ဂံၢ်-၁၀၁၃အံၤအိၣ်

သျှင်လီအသး ဖဲကတတံးသဝီဒီးဘၣ်တံတီခိၣ်ရိၣ်မဲအီလၢ သးဒုခိၣ် လၢကွဲး ဒီးသးခိၣ်ခံ ကွီဝုန့ၣ်လီၤ. သးဒု-၁အသးခိၣ်မ့ၢ်ဝဲပိဘၣ်ယီၢ်န့ၣ်လီၤ.

အူပုညၤဒ- ---, လၢအမ့ၢ်သီခါဖးဒိၣ်ဖဲသီခါဖှၣ်န့ၣ်အပူၤတဲဝဲလၢဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအနံၤန့ၣ်နီၣ်ဘ- --- ဒီးဖဲသ့လၢအဒိၣ်တပါလဲၤဟးဒီးအီလၢဖးထံ (ထံချီဆၢ) လၢသဝီဖိတဂၤအဟံၣ်ဝံၤဒီးဖဲဟဲက့ၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲမ့ၢ်ဟါလီၤဖဲန့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ခံပါအိၣ်ဖဲတၢ်တုကဒုထီၣ်တၢ်အလီၢ်(မဏ္ဍပ်)အဆၢကတီၢ်ဒီးသီခါဖးဒိၣ်မၤဝဲဖဲသ့ခံပါအံၤလၢကလဲၤအိးထီၣ်သီခါဟီတရါအလီၤယဲၤကွီၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲသ့လၢအဒိၣ်တပါအိၣ်တ့ၢ်ဝဲ ဖဲတၢ်တုကဒုထီၣ်တၢ်အလီၢ်အံၤဒီးမ့ၢ်ဖဲသ့ဖိနီၣ်ဘ- --- လဲၤဆူသီခါဖှၣ်ပူၤလၢကအိးထီၣ်သီခါတရါအခါန့ၣ်လီၤ.

ဖဲနီၣ်ဘ- --- အိၣ်လၢပှၢ်ပူၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်မဲၣ်ကွံကိးယီၤအီၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်အတဲဆာဲလၢတၢ်ခံးလီၤလံအယီၤသီခါဖးဒိၣ်တဟ့ၣ်အခွဲးလၢအဝဲသ့ၣ်ကဟးထီၣ်တၢ်ချၢလၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအလီၢ်ခံမဲၣ်ကွံလဲၤထီၣ်ဆူသီခါဖှၣ်အဖိခိၣ်ဝံၤ, ကးတံၣ်ဝဲဖဲသ့ဖိအံၤအကိၣ်ပူၤ, ဖိၣ်တၢ်ယၢ်အစုဒီးတၢ်လီၤအီၤလၢသီခါဖှၣ်အလီၢ်ခံလၢကဖိၣ်ဆူၣ်မၤတရီတပါအီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲသ့လၢအဒိၣ်တပါထံၣ်စိဝဲ မဲၣ်ကွံလဲၤတ့ၢ်ဝဲ နီၣ်ဘ- --- အံၤဘၣ်ဆၣ် လၢတၢ်ဂ့ၢ်မန့ၣ်လဲၣ်န့ၣ်တသ့ၣ်ညါဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

အဝဲက့ၤတဲဘၣ်သီခါဖးဒိၣ် ဘၣ်ယးတၢ်လၢအထံၣ်ဝဲအံၤ (လၢအဆိကမိၣ်ဝဲ လၢဖဲသ့ဖိန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဖိၣ်ကမဲအီၤလံ)န့ၣ်လီၤ. သီခါဖးဒိၣ်အံၤ မၤလီၤဝဲ ပုၤသဝီဖိခံဂၤလၢအအိၣ်ဘူးဖဲ တၢ်သျှင်ကဒုအလီၢ်လၢကဟးလူၤယုကွီၢ်နီၣ်ဘ- --- အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်ဟးလူၤယုတၢ်ဖဲသီခါဖှၣ်ကရါဒီးကိးစိဝဲနီၣ်ဘ- --- အမံၤအယီၤမဲၣ်ကွံအံၤယုၢ်ပူၤဖျးကွံၣ်အသးန့ၣ်လီၤ. ဖဲသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ထံၣ်န့ၣ်နီၣ်ဘ- --- န့ၣ်, မဲၣ်ကွံမၤတရီတပါတ့ၢ် အီၤဝံၤလံဒီးအနီၢ်ခိအိၣ်ပျဲဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဟံၣ်ဖျါဝဲလၢ တၢ်ကဲထီၣ်သးအကတီၢ် မဲၣ်ကွံန့ၣ်သ့စ့ၢ်ကိး ကသံၣ်မူဘျီးန့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီဖိတနီၤထံၣ်သ့ၣ်ညါဝဲလၢ BGF သးဖိတဖၣ်အါတက့ၢ်သ့ဝဲကသံၣ်မူဘျီးန့ၣ်လီၤ.

တချုးလၢတၢ်ထံၣ်န့ၣ်ဒီးပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၣ်န့ၣ်, သီခါဖးဒိၣ်မၤလီၤဝဲ သဝီဖိအဂၤတဂၤလၢအမ့ၢ်စီၤဟ- --- လၢကလဲၤဆူ BGF သးကလၢလၢအအိၣ်ဘူးဖဲ ဘီကွီၣ်ထၣ်တီၤန့ၣ် ဒီးသံကွီၢ်သးဖိတဖၣ်လၢ မဲၣ်ကွံန့ၣ် လဲၤဖဲလဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပုၤတထံၣ်အီၤစ့ၢ်ကိးဘၣ်. ဖဲသးဆူၣ်ခိၣ်ပိမဲၣ်စံၢ် နၢ်ဟူဘၣ်ယးတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်မၤတရီတပါအဂ့ၢ်န့ၣ်, အဝဲဟ့ၣ်လီၤဝဲ စု ၅၀,၀၀၀ ကွဲး လၢစီၤဟ- --- ဒီးမၤအလဲၤဆူဆူ နီၣ်ဘ- --- အအိၣ် လၢလီၢ်မံတကယၤ (ကုတၤ ၁၈၈) တၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲဖၣ်ပူၣ်ဝုၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤအကသံၣ်ကသီတၢ်ကူစါယါဘျါအပျဲဒီးတၢ်အိၣ်တၢ်အီၤအဂီၢ်တၢ်တဟ့ၣ်စုအိၣ်လိးနီတမံၤဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်ဒီးပုၤမၤပယဲတၢ်တဂၤအမိၢ်ဘၣ်လိးဝဲတၢ်လၢကဘျီၣ်လၢကစုတဖၣ်အံၤအပျဲဒၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအံၤဘၣ်တၢ်ဆူထီၣ်အီၤဆူဖၣ်ပူၣ်တၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲလၢယုၤ၁၀သီဒီးတၢ်ပျဲက့ၤလီၤအီၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဖဲလၢယုၤ၁၅သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်န့ၣ်ဝံၤအလီၢ်ခံ အဝဲဟဲက့ၤအိၣ်က့ၤဖဲသီခါဖှၣ်န့ၣ်လီၤ. အခဲအံၤ အဝဲဘၣ်လဲၤဒုးန့ၣ်က့ၤအသးဆူတၢ်ဆါဟံၣ်တန့ၣ်တချီလၢကမၤကွီၢ်အတၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချၢတၢ်အိၣ်သးန့ၣ်လီၤ.

နီၣ်ဘ- --- အမိၢ်စံးဝဲ “ယပျဲလၢယကတဲဖျါထီၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးယဖိမုၣ်အဂ့ၢ်ဒိၣ်မး. အပိၣ်မုၣ်ကွီၢ်ဂီၤန့ၣ် ဘၣ်ဒိနးမးလီၤ. အဝဲမ့တဘၣ်ဒိနးနးဘၣ်န့ၣ် အလီၢ်တအိၣ်လၢ ကဘၣ်လဲၤထီၣ်တုၤလၢတၢ်ဆါဟံၣ်ဘၣ်. ” အဝဲဟံၣ်လီၤအသးလၢ တၢ်ဘျါရဲၣ်ရဲၣ်က့ၤတၢ်မူးတၢ်ရါအံၤမ့ၢ်ဝံၤခဲလၢကန့ၣ် အဝဲကက့ၤဒုးအိၣ်က့ၤ အဖိမုၣ်လၢ သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢယုၤ၁၁သီဂီၤခိန့ၣ် BGF သးဖိတဖၣ်ဖိၣ်န့ၣ်မဲၣ်ကွံဖဲနီၣ်ယဲထံၣ်အကျဲပူၤဒီးဟ့ၣ်ခိအီၤဆူ ကီၢ်ပယီၤဟၤကီၢ်သးတဖၣ်အစုပူၤန့ၣ်လီၤ. ခဲအံၤအဝဲအိၣ်လၢတၢ်ဒုးယၢ်အလီၢ်ဖဲဝုၢ်ဖၣ်ပူၣ်ဟၤကီၢ်ဝဲၤဒးန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒုးသ့ၣ်ညါ- ဖဲခိဖျိ KHRG ပျဲပူၤမၤနီၣ်မၤယါတၢ်ကစီၣ် (ဖဲလၢယုၤလံ၃၁သီ, ၂၀၂၀ နံၣ်)
ကီၢ်ပယီၤဟၤကီၢ်သး ဟဲတ့ၢ်ဝဲဆူသဝီပူၤခံဘျီလံ လၢကယီထံသမံသမိးကွီၢ်မ့ၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ်ဒီး ဒိကနၣ်

ပျှံထိုင်ထွဲတတ်တဖန်ထဲဖျါထိုင်တတ်တင်ကျိအင်္ဂါနဲ့လီ။ ဘဉ်ဆဉ် အူဖ--- လာအမ့သီခါသးပျံတပါ လာအပဉ်ယုဉ်ပဉ်ဂီဝဲဖဲတင်ရဲဉ်ကျဲတင်မူးတင်ရဲအဆာကတီအံးထဲဖျါဝဲလာ,တင်ယိထံသမံသမိးတင်ဂွံအံးလဲအသးကဘျဒိဉ်မးလီ။ အဝဲဒီးပျတူဉ်ဘဉ်တင်အမိဉ်ဘဉ်လဲဆူပူကီဝဲဒါးယံးဘျီလံဘဉ်ဆဉ်တင်ယုအဝဲသ့ဉ်လာကဟဲကိးအါထိုင်ပျထိုင်ထွဲတတ်တဖန်နဲ့လီ။

ဒ်လဲဉ်ဂုး, သီခါအံး ထူးထိုင်ဟ့ဉ်တင်လဲတင်ကွဲအဘူးအလဲ လာအနီကစီဂီဒဲအယိ ဟ့ဉ်ဝဲလာပျတူဉ်ဘဉ်တင်အမိဉ်အင်္ဂါ တန့လင်ဘဉ်နဲ့လီ။ မ့လဲ ကီပယိပယိပယိသးတဟံးထိုင်ဖိဉ်ထိုင် တင်ဂွံဆူညါဘဉ်ဒီးတဆျာခိစ့ကိးတင်ဂွံဆူ ကျိဘျီဉ်ဘဉ်အယိ သီခါဒီး ပျတူဉ်ဘဉ်တင်အမိဉ်ခံဂလင် ဆာတဲဝဲလာ တလဲဆူပူကီဝဲဒါးလင်ဘဉ်။ သီခါအဲဉ်ဒီးဝဲလာတင်ကစီခိကွဲတင်မူးတင်ရဲအံးဆူ BGF မ့တမ့ဆူခုဉ်အဲဉ်ယုဉ်ပဉ်အအိဉ် မ့လဲအနာဝဲလာတင်ကဟံးထိုင်န့အံးဂီဝဲလာပျပယုတင်အဖိခိဉ်ချ ခိဉ်တကွံဒီးနဲ့လီ။

(၄)ပတီတပတီ-တင်ယုန့အခွဲ

မ့ပျလာအတူဘဉ်တင်ဖဉ် ဟ့ဉ်ပျတင်ခွဲတင်ယံလပကသုတင်ဂွံတင်ကျိတခါအံးဧါ, ဟ့ဉ်ပျတင်ခွဲတင်ယံလပကသုတင်ဂွံအံးလာကျဲဒ်လဲဉ်။

ပျတူဉ်ဘဉ်တင်အမိဉ်ဟ့ဉ်အခွဲလဲ KHRG ကရလီတင်ဂွံတင်ကျိအံးနဲ့လီ။

ကညီဂီဝဲဒီးယံကရီ(KHRG)အဂီဖဉ်ကိဉ်

ကညီဂီဝဲဒီးယံကရီ (KHRG) အံးဘဉ်တင်ဒူးအိဉ်ထိုင်အံးဖဲ ၁၉၉၅ နံဉ် ဒီးမ့ဝဲလီကဝီကရသဘျတဖု လာအာဉ်လီမတင်လာကမဂုထိုင်ပျဂီဝဲဒီးယံအတင်အိဉ်သး လာကီပယိမ့ထိုင်ကလံထံးအပူနဲ့ လီ။ KHRG သိဉ်လိဝဲ လီကဝီဒုသဝီဖိတဖဉ် လာကမနီဉ်မယါတင်မဘဉ်ဒိပျဟီဉ်ခိဉ်ဖိခွဲယံ အဂီ အကျိနဲ့လီ။ KHRG ဘိးဘဉ်ရလီတင်ဂွံတင်ကျိတဖဉ်အံး ဒ်သိးကဟံဖျါထိုင်လီကဝီပူ ကမျာတ ဖဉ် အကလုာ်, အတင်တူဘဉ်ခိဉ်ဘဉ်, အတင်ဘဉ်ယိဉ်ဘဉ်ဘျီ ဒီးအတင်ထိုင်တင်ဟံးသးသ့ဉ်တဖဉ်နဲ့လီ။ နယုထိုင်သ့ဉ်ညါ ပတင်မသ့ဉ်တဖဉ်ဖဲ www.khrg.org အပူသ့ဝဲဒ်နဲ့လီ။